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Protokól 39/04 

z XXXIX Sesji Rady Gminy Raszyn 
w dniu 9 grudnia 2004 r. 

 
Przewodniczacy Rady Gminy Pan Dariusz Ksiazek otworzyl obrady 
XXXIX Sesji Rady Gminy, stwierdzil quorum i zaproponowal przyjecie 
porzadku obrad. 
Pan J. Hipsz – zaproponowal dyskusje na temat statutu. 
Pani T. Her – stwierdzila, ze nie mozna dyskutowac nad czyms, czego sie 
nie ma, nie bylo to wczesniej uzgadniane. 
Wobec braku uwag porzadek obrad poddany pod glosowanie zostal 
przyjety glosami –  14 za jednoglosnie. 
 
Ad. 2)  
Uchwala w sprawie ustalania zasad zwrotu wydatków wyplacanych  formie 
swiadczenia przez pomoc spoleczna w zakresie zadan wlasnych gminy 
obejmujacych pomoc rzeczowa, uslugi, zasilki na ekonomiczne 
usamodzielnienie sie, zasilki okresowe i zasilki celowe przyznane pod 
warunkiem zwrotu. 
Pan A. Zareba – poinformowal, ze komisja nie wniosla uwag do projektu 
uchwaly i jednoglosnie pozytywnie zaopiniowala projekt.  
Pani Maria Skrzypczynska – Kierownik GOPS przedstawila uzasadnienie do 
uchwaly zgodnie z zalaczonym do protokolu. 
Pani Mecenas – wniosla o wykreslenie zapisu, który pojawil sie we wszystkich 
projektach uchwal tej sesji, mówiacy, ze uzasadnienie do uchwaly jest 
zalacznikiem do uchwaly i stanowi integralna czesc uchwaly. 
Chodzi o wykreslenie takiego zapisu we wszystkich uchwalach, które sa w 
porzadku obrad, poniewaz uzasadnienie dolacza sie do projektu uchwaly, a nie 
do samej uchwaly po uchwaleniu.   
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 14 za jednoglosnie 
 
Ad. 3) 
Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r. 
 
Pan D. Ksiazek – poprosil p. Andrzeja Zarebe o przedstawienie opinii komisji 
budzetu. 
Pan A. Zareba – przedstawil opinie do projektu uchwaly, tj. pozostawienie 
kwoty 23 tys. na zakup uslug medycznych, a w razie niewykorzystania jej 
przesuniecie na wydatki niewygasajace na 2005 r. 
Pan Wójt – prosze potraktowac wniosek komisji jako moja autopoprawke do 
uchwaly.  
Pani Sekretarz – odczytala uzasadnienie do uchwaly zalaczone do protokolu. 



 2 

Pan D. Ksiazek – chcialem zapytac o pismo, które zlozylem do Pana Wójta, dot. 
tych zmian w budzecie i nie dostalem na nie odpowiedzi.  
Pan Wójt – wszystkie niejasnosci zostaly wyjasnione na komisji budzetu. Pismo 
wplynelo w okresie sprawozdawczosci, odpowiedz otrzyma Pan w ustawowym 
terminie. 
Pan D. Ksiazek – prosilem o dokumenty na sesje, aby radni wiedzieli nad czym 
glosuja. W tej chwili powinienem postawic wniosek o nieprzeglosowywanie 
uchwaly, do czasu otrzymania dokumentów. 
Pan Wójt – wszystko zostalo wyjasnione na komisji. Pan zazadal bardzo 
szczególowych informacji.  
Pan D. Ksiazek – to jest 11 deklaracji a fundusz nagród jest  wyszczególniony w 
komputerze. 
Pani G. Zaboklicka – odnosnie zmian w budzecie kwota 53 tys. na nagrody 
swiateczne dla pracowników, kiedy bylo tyle afer, kasa, teraz przedszkole. To 
jest kwota bardzo zawyzona. 
Pan M. Chmielewski – nie znalazlem kwoty 10 tys. na koncepcje 
architektoniczno-budowlana przedszkola, o której dowiedzialem sie z 
zarzadzenia 91 Wójta. Gdzie jest ta kwota w budzecie. 
Pan I. Kwiecinski – szanowna rado, Panie przewodniczacy, §19 Statutu Gminy 
przewiduje, ze interpelacje i zapytania radnych kieruje sie do Wójta lub 
Przewodniczacego Rady. W zwiazku z tym uwazam, ze nie dotyczy to pytanie, 
tego punktu obrad i wobec tego powinno byc przedstawione w punkcie 15 
porzadku obrad badz w formie interpelacji lub zapytania radnego, 
Pan M. Chmielewski – nie wiem o czym rozmawiamy, czy o budzecie, czy o 
interpelacjach. Wójtowie moze uwazaja, ze nie powinno sie zadawac im pytan, 
to moze niepotrzebnie zwolywane sa sesje, tylko zalatwiajmy sprawy poprzez 
interpelacje i zapytania. 
Pan I. Kwiecinski - §15 Statutu mówi, ze Rada Gminy rozpatruje sprawy na 
sesjach i rozstrzyga je w drodze uchwal. Dziekuje. 
Pan D. Ksiazek – ale jest to pytanie do budzetu. Prosze o nie zaslanianie sie 
Statutem, tylko odpowiedzenie radnemu.  
Wobec braku odpowiedzi zapytal, czy mamy rozumiec, ze czekamy, az 
zdobedzie Pan taka wiedze i dopiero udzieli odpowiedzi? 
Pan I. Kwiecinski – nie Panie Przewodniczacy, Wójt swoje stanowisko wobec 
uchwaly przedstawil. Natomiast Przewodniczacy zgodnie z §22 statutu udziela 
glosu wg kolejnosci zgloszen. Wójt do glosu sie nie zglaszal.  
Pan D. Ksiazek – ja prosze o odpowiedz radnemu. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedz zostanie udzielona odnosnie interpelacji w 
punkcie 15 porzadku obrad. 
Pan D. Ksiazek – to nie jest interpelacja tylko pytanie do budzetu. 
Pan A. Zareba – prosze p. Chmielewskiego o doprecyzowanie kwoty, jaka jest 
kwota podana w zarzadzeniu? 
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Pan M. Chmielewski – te zarzadzenia sa do wgladu w biurze rady, kazdy moze 
sie z nimi zapoznac. 
Pan A. Zareba – ja myslalem, ze Pan moze mi dac krótka odpowiedz a nie 
wyreczac mnie w odpowiedzi. Jest kwota 20 tys. w budzecie, ta kwota miala 
sluzyc do uruchomienia procedury budowy nowego przedszkola. Jezeli ta kwota 
nie bedzie wykorzystana w tym roku, to mozna ja wykorzystac na to 
przedsiewziecie. Rozumiem Panie Wójcie, ze nie ma co takiej kwoty przesuwac, 
bo wystarcza srodki, które sa w Pana gestii? 
Pan M. Chmielewski – prosze napisac interpelacje. 
Pani T. Her – ja na poprzedniej sesji pytalam o zarzadzenia Wójta, brakowalo 
18, teraz juz sa. M.in. jest to zarzadzenie, o którym mówil Pan Chmielewski. Ja 
sie dowiedzialam z zarzadzenia a nie z informacji Pana Wójta. Te pieniadze sa 
w tym zarzadzeniu i stad pytanie, gdzie one sie w budzecie znajduja. 
Pan D. Ksiazek – wiecej pytan rozumiem nie ma, a na to nie uzyskamy 
odpowiedzi od Pana Wójta. 
Pan M. Chmielewski – doszly mnie informacje poswiadczone dokumentami, ze 
pracownicy urzedu gminy myla sie na niekorzysc podatnika. Jak Pan zamierza 
nagradzac takich pracowników. 
Pan Wójt – jak pan zauwazyl, nie jest to zwiazane z tym punktem, odsylam do 
ostatnie punktu porzadku obrad, ewentualnie do pisemnej interpelacji.  
Pan D. Ksiazek – kiedy Pan przesle te materialy radzie, o które prosilem w 
pismach. 
Pan Wójt – aktualnie pracujemy nad kwestiami budzetu na 2005 r., sa 
sugerowane poprawski, uwzgledniamy wnioski solytysów i radnych. Radni, 
którzy sie interesuja, wiedza o tym. W momencie gdy z tym problemem sie 
uporamy, ustosunkujemy sie do Pana interpelacji,  oczywiscie wszystko 
odbedzie sie w ustawowym terminie. 
Pan D. Ksiazek – tj. do 22 grudnia br. 
Pan Wójt – oczywiscie jest to czas optymalny, w którym musimy udzielic 
odpowiedzi.  
Pan D. Ksiazek – poza tym, Panie Wójcie, to nie mi Pan daje odpowiedz, bo 
jako przewodniczacy, dla calej rady prosilem o odpowiedz. 
Pan J. Hipsz – w odpowiedzi Panu Zastepcy Wójta chce powiedziec, ze w 
ustawie o pracownikach samorzadowych tez jest art. 15, który mówi, ze do 
obowiazków pracownika samorzadowego nalezy udzielanie odpowiedzi, a Pan 
sie uchyla od tego, choc jest Pan zobowiazany ustawowo. Nie wiem jak mozna 
by zmusic kogos uczciwego do tego, zeby Panu za to nagrode dawal.  
Pan A. Zareba – chce przypomniec, ze kwota w dz. 821 nie zmniejsza sie, 
pozostaje taka jak przed zmianami. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan odczytal tekst uchwaly. Uchwala poddana 
pod glosowanie zostala przyjeta glosami 7 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujacy sie.  
1 radny nie wzial udzialu w glosowaniu. 
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Ad. 4)  
Uchwala w sprawie obnizenia ceny skupu zyta do celów wymiaru podatku 
rolnego na 2005 r. 
 
Pan A. Zareba – poinformowal, ze komisja budzetu pozytywnie zaopiniowala 
wszystkie uchwaly okolobudzetowe  
Pan Wójt – poprosil o przyjecie uchwal okolobudzetowych w zaproponowanej 
wersji.  
Pan D. Ksiazek – w ub. roku kwota ta wynosila 28 zl, czyli jest podwyzka o 2 
zl.  
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 12 za,  
2 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 5) 
Uchwala w sprawie obnizenia sredniej ceny sprzedazy drewna przyjetej za 
podstawe obliczania podatku lesnego na 2005 r. 
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 11 za,  
3 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 6) 
Uchwala w sprawie okreslenia stawek w podatku od nieruchomosci 
 na 2005 r. 
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 12 za,  
2 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 7) 
Uchwala w sprawie zwolnien w podatku od nieruchomosci. 
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 13 za,  
1 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 8) 
Uchwala w sprawie podatku od  srodków transportowych na 2005 r. 
Pan A. Zareba  – chodzi o te samochody rolników, które maja wyzszy tonaz 
Pan Wójt – jezeli jest to jedyny srodek transportu przychylam sie do pisma 
mieszkanca i zwalniam z podatku. Ale za kazdym razem musi byc takie 
podanie.  
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 13 za,  
1 wstrzymujace sie. 
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Ad. 9) 
Uchwala w sprawie stawek oplaty targowej. 
Pan M. Chmielewski – jakie byly wplywy. 
Pani D. Krzanowska – nie bylo wplywów.  
Pan M. Goljanek – czy sa sluzby do egzekwowania tych oplat i czy zostana 
powolane. 
Pan I. Kwiecinski – nie w tym punkcie, na to potrzebna jest osobna debata. 
Wobec braku pytan odczytal tresc uchwaly i zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami –1za,  
3 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 10) 
Uchwala w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od posiadania 
psów. 
 
Pan T. Szwed – zglasza poprawke do tej uchwaly, tj. zmniejszenie stawki do 10 
zl. i w §4 – zwalnia sie z oplaty osoby wymienione w zalaczniku nr 1 i dodaje, 
zwolnienie zoplaty moze nastapic w przypadku gdy pies jest przewodnikiem 
osoby niepelnosprawnej, osoba jest emerytem lub rencista, w innych 
przypadkach okreslonych w ustawie w szczególnosci u osób nisko uposazonych 
o  zwolnieniach  decyduje Wójt.  
Nieskutecznosc egzekwowania tego podatku daje podstawe do tego typu 
zwolnien. Nie zgadzam sie z zapisem, ze zwolnienia nastepuja po posiadaniu 5 
psów. Jest faktem, ze duzo psów maja osoby nisko uposazone. Moim zdaniem 
bezdomnosc psów nie jest zwiazana z tym, ze ktos ma uiscic 10 zl. za psa. to, ze 
uchwala nie jest egzekwowana, wynika z ilosci mieszkanców i musialby byc 
zatrudniony caly sztab ludzi do tego. 
Pan I. Kwiecinski – czy projekt powyzszych zmian byl omawiany na komisji 
budzetu, czy komisja zajela stanowisko wobec powyzszych zmian. 
Pan T. Szwed – komisja rozmawiala na ten temat, tylko nie mogla podjac 
stanowiska. Ja czulem sie zobowiazany przez p. Przewodniczacego, bo na 
wyjsciu rozmawialismy, ze dokonam poprawek, które moga byc uwzglednione 
przez rade lub nie. To pozostawiono do decyzji rady. 
Pan A. Zareba – potwierdzam to, Pan Szwed zadeklarowal sie, ze dokona 
poprawek. z racji swojej wiedzy na ten temat. 
Pan J. Hipsz – nie ma przewodniczacego komisji, chyba nie wybieralismy 
wiceprzewodniczacych. 
Pan M. Goljanek – uwazam, ze powinnismy pozostawic stawke 20 zl., bo 
mówie to ze szczególnym uwzglednieniem psów wyprowadzanych na osiedlach, 
gdzie wyprowadzane przez swoich wlascicieli brudza. Podobaja mi sie 
zwolnienia, które proponuje p. Szwed, dodalbym jeszcze psy pilnujace 
gospodarstw, a nie te w osiedlach. 
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Pan M. Chmielewski – chcialem spytac radnego Szweda jakie sa jednostkowe 
koszty szczepienia psów. 
Pan T. Szwed – obowiazkiem wlascicieli jest szczepienie przeciw wsciekliznie. 
Jest to koszt 15 zl.  
Pan M. Chmielewski – czy nie powinno sie zobligowac tych, którzy placa do 
ponoszenia kosztów szczepien psów. Niewielka liczba mieszkanców placi za 
posiadanego psa. 
Pan T. Szwed – nie jest mozliwe przekazywanie tych oplat za posiadanych psów 
na szczepienia. Chyba, zeby gmina zrobila tak jak jest w powiedzie Grodziskim, 
gdzie szczepienia sa refundowane.  
Pan A. Zareba – prosze o wyjasnienie §4 – jak nalezy to interpretowac, ze 
zwalnia sie posiadanie psa w jednym gospodarstwie domowym. 
Pani D. Krzanowska – gospodarstwo domowe to jest rodzina, jezeli posiada do 5 
psów, to jest zwolniona z oplaty. 
Odnosnie zwolnien, które proponuje p. radny to sa to zwolnienia ustawowe. To 
jest podatek ciezki do egzekwowania. 
Pan I. Kwiecinski – skoro nie byly te poprawki opiniowane przez komisje, nie 
bylo mozliwosci ich zaopiniowania, aby nie wkradly sie bledy formalne, dlatego 
wnosze o glosowanie uchwaly w zaproponowanej wersji.  
Pan D. Ksiazek – Panie radny, czy podtrzymuje pan swoje poprawki.  
Pan T. Szwed – mozna to w takim ukladzie zmodyfikowac, ze zwolnienie z 
obowiazku podatkowego nastepuje w przypadku przewidzianym w ustawie oraz 
w innych przypadkach, w szczególnosci osób nisko uposazonych o zwolnieniu 
decyduje wójt. 
Pan I. Kwiecinski – w chwili obecnej wchodzimy w zakres uchwalania prawa 
miejscowego. Nie moze byc tak, ze radni uchwalaja prawo, które moze byc 
potem uchylane. Jezeli taki wniosek zostanie przeglosowany, Wójt wnosi o 
zarzadzenie godzinnej przerwy, aby przygotowac stosowna opinie w tej 
uchwale. 
Pani Mecenas – taki zapis jaki proponuje p. Szwed zostanie uchylony przez 
organ nadzoru, bo zwolnienia ustawowe maja pierwszenstwo przed 
zwolnieniami uchwalanymi przez rade. Ustawa jest aktem wyzszej rangi, niz 
uchwala. Natomiast druga propozycja, ze Wójt zwalnia z obowiazku 
podatkowego, to cala ordynacja podatkowa jest na temat indywidualnych 
zwolnien i tego tez sie nie pisze w uchwale. 
Pan T. Szwed – ja nie mówie o tresci uchwaly, tylko o uzasadnieniu. Glówna 
czesc poprawek dotyczy kwoty i nastepne, ze zwalnia sie z obowiazku 
podatkowego osoby wymienione w zalaczniku nr 1.  
Pan D. Ksiazek – Panie radny, wnioski.  
Pan T. Szwed – stawka 10 zl. §4 – zwalnia sie z obowiazku podatkowego osoby 
wymienione w uzasadnieniu. 
Pan D. Ksiazek – nie ma uzasadnienia jako zalacznika. 
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Pan T. Szwed – to niech zostanie, ze zwalnia sie z obowiazku osoby znajdujace 
sie w trudnej sytuacji materialnej.  
Pani D. Krzanowska – nie moze byc zwolnienia podmiotowego.  
Pan D. Ksiazek – glosujemy pierwszy wniosek o zmniejszenie kwoty podatku 
na 10 zl. Wniosek poddany pod glosowanie zostal przyjety glosami – 6 za, 5 
przeciw, 2 wstrzymujace sie. 
Glosujemy drugi wniosek. Wniosek nie zostala przyjety glosami – 3 za, 8 
przeciw, 2 wstrzymujace sie. 
Pan D. Ksiazek odczytal tresc uchwaly uwzgledniajac zmiane stawki podatku na 
10 zl. i poddal ja pod glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie zostala 
przyjeta glosami – 9 za, 4 wstrzymujace sie, 1 osoba nie wziela udzialu w 
glosowaniu.  
 
Ad. 11) 
Uchwala w sprawie ustalenia stawek oplaty administracyjnej. 
Wobec braku pytan uchwala po odczytaniu zostala poddana pod 
glosowanie i przyjeta glosami 11 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
Ad. 12) 
Uchwala w sprawie okreslenia inkasentów i wysokosci wynagrodzenia za 
inkaso podatków: od nieruchomosci, rolnego i lesnego oraz lacznego 
zobowiazania pienieznego od osób fizycznych.  
Wobec braku pytan uchwala po odczytaniu zostala poddana pod 
glosowanie i przyjeta glosami 11 za, 1 wstrzymujacy sie.  
 
Pan M. Goljanek – a co jest w przypadku, gdy na jednym terenie jest soltys i 
przewodniczacy rady osiedla. 
Pan D. Ksiazek – nie moze tak byc.  
Pan M. Chmielewski – przy tej okazji chcialbym wnioskowac w imieniu komisji 
statutowej o to, aby biuro prawne czyli jednostka podlegla Wójtowi opracowala 
statut jednostki pomocniczej, a komisja zaopiniuje.  
 
Ad. 13) 
Informacja Wójta dot. budowy kanalizacji w Al. Krakowskiej w Raszynie, 
jej modernizacji oraz budowy chodników – w latach 2005 –2006 - wniosek 
radnej Grazyny Zaboklickiej. 
Pan Wójt – Pani radna Zaboklicka uzyskala informacje od merytorycznego 
wydzialu inwestycji oraz w kwestiach prawnych od mec. Wirskiego. Pozwole 
sobie odczytac dokument odnosnie tej sprawy przygotowany przez kierownika 
referatu inwestycji T. Grzechocinskiego (w zalaczeniu do protokolu). 
Pani G. Zaboklicka – dziekuje za opis tego calego przebiegu i mam pytanie, czy 
Pan Wójt ma chec sfinalizowac budowe kanalizacji w Al. Krakowskiej, bo 
mówi Pan swoje, a robi Pan co innego. Mam wrazenie, ze tego nie bedzie. Czy 
ma Pan chec wybudowac kanalizacje na obu stronach Al. Krakowskiej.  
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Pan Wójt – tak mam chec i doloze wszlkich staran, abykanalizacja zostala w 
Al.Krakowskiej zrobiona. 
Pani Zaboklicka – zapznalam sie ze wszystkimi pisma i stwierdzilam, ze cala 
korespondencja urwala sie we wrzesniu. Pan Wójt mówil, ze kanalizacja w 
ciagu krótkiego czasu bedzie i wszystko sie urwalo. Do dnia dzisiejszego nic sie 
w tej sprawie nie dzialo. Pan mecenas o sprawie nic nie wiedzial, Pan 
Grzechocinski doszedl do wniosku, ze pismo zostalo zle sprecyzowane i napisal 
to pismo, tkóre pan teraz odczytal. Dzisiaj pana mecenasa nie ma w pracy bo 
zachorowal, z p. Grzechocinskim tez sie nie moglam skontaktowac. Wczoraj p. 
Dyrektor Dabrowski podczas mojej wizyty stwierdzil, ze chce porozumiec sie 
na zasadach wspólpracy, a nie odbijania pileczki. Gotów jest na wszelka pomoc. 
Sprawa moze byc nawet bardzo szybko zalatwiona, dlatego pytam, czy Pan 
Wójt zglasza chec. Lada moment bedzie uchwalany budzet na 2005 r., w którym 
nie ma tego tematu i to mnie bulwersuje. 
Pan Wójt – dziekuje za tyle pracy p. Radnej, ale nie zwrócila Pani uwagi na to, 
ze pojawil sie warunek ze strony Generalnej Dyrekcji, a mianowicie 
zbudowanie kolektora burzowego. Gminie nie wolno zawierac porozumien z 
administracja rzadowa, które pociagaja za soba skutki finansowe. Budowa 
kolektora burzowego jest w gestii Generalnej Dyrekcji. W dniu wczorajszym 
przyszlo pismo, wg którego konieczne bedzie wydelegowanie pracowników do 
czyszczenia kolektorów burzowych w Al. Krakowskiej, bo do nich podlaczone 
sa tez kolektory burzowe gminne. Podtrzymuje swoje stanowisko, ze doloze 
wszelkich staran, aby kanalizacja sanitarna byla wykonywana w Al. 
Krakowskiej ale zgodnie z prawem. 
Pani Zaboklicka – ja na ten temat rozmawialam z Dyrektorem Dabrowskim i sa 
pewne checi porozumien zgodnych z prawem. Potrzebne jest tylko spotkanie 
sie, dobra wola obu stron. Chetnie bym w takim spotkaniu uczestniczyla. Trzeba 
próbowac.  
Pan Wójt – dziekuje za docenienie staran w kwesti zmiany stanowiska 
Generalnej Dyrekcji wobec sprawy, bo to nastapilo w czasie gdy mam 
przyjemnosc i zaszczyt byc Wójtem gminy Raszyn. Takie spotkanie bylo i w 
jego wyniku otrzymalem pismo, ze taka zgoda bedzie przez Generalna Dyrekcje 
wyrazona. 
Pan J. Hipsz – dobrymi checiami, to jest pieklo wybrukowane. Póltora roku 
temu rada podjela uchwale zobowiazujaca Wójta do tych rzeczy, o które teraz 
Pani usilnie zabiega. Widac Wójt robi, tylko troche wybiórczo. Ul. Prosta, 
uzupelnienie kanalizacji w ul. Godebskiego na odcinku od ul. Prostej do 
Al.Krakowskiej. Ta kanalizacje sie robi, ale na Al. Krakowskiej. Czyli tak 
wybiórczo sie robi i mozna i zadnych konsekwencji prawnych nie ma. Tamta 
uchwala podjeta zostala jednoglosnie, wiec teraz zaden radny nie moze 
powiedziec, ze nie potrzeba takich inwestycji tam. W innych gminach takie 
inwestycje sie robi. Moze by podpytac jak oni to robia. 



 9 

Pan A. Zareba – za bardzo nie rozumiem dyskusji, bo klócimy sie o cos, czego 
niewolno nam robic. Ja zajmowalem sie podobna sprawa 8 m-cy. Po tym czasie 
taka zgode uzyskalem, bez zadnych dodatkowych zobowiazan ze strony gminy. 
My nie musimy nic robic dodatkowego za to, ze poprowadzimy infrastrukture 
kanalizacyjna w Al. Krakowskiej. Jezeli intencje Gen. Dyrekcji sa takie 
wspaniale, to niech napisza zgode na wejscie z ta inwestycja a wszystkie inne 
zgody beda spoczywaly na wykonawcy.  
Pani Zaboklicka – Pan Dyrektor powiedzial, ze pisac wiecej nie bedzie, bo Pan 
Wójt czesto zmienia zdanie. Teraz musi to byc na zasadzie porozumienia, co 
robi gmina a co Gen. Dyr. My bysmy mogli robic teraz kan. sanit. a oni w 
pózniejszym czasie deszczowa. Dobrze byloby zorganizowac takie spotkanie z 
Panem Dyrektorem i dojsc do wspólnego porozumienia. Teraz doszly mnie 
sluchy, ze zostala zrobiona kanalizacja przy Al. Krakowskiej 83. Kto byl 
inwestorem, kto placil za zajecie pasa drogi, czy gmina byla powiadomiona. 
Pani T. Her – wszystkim nam zalezy, zeby Al. Krakowska miala pelna 
infrastrukture i wygladala porzadnie. Zawsze nie mozna bylo tam nic robic. Jesli 
teraz otworzyla sie furteczka, to wykorzystajmy to. Pan Wójt ma racje, ze trzeba 
wynegocjowac taka umowe, która bedzie jak najbardziej korzystna dla gminy. 
Mysle, ze ta sprawa nalezy do spraw pilnych.  
Pan A. Zareba – cala inwestycja spoczywa na gminie. Nie musimy wchodzic w 
zadne porozumienia, oni musza nam zezwolic na wejscie w droge. Skoro, tak 
jak Pani Grazyna mówi, zapewniaja pozwolenia, nalezy jak najszybciej 
uruchomic procedury projektowe i inwestycje prowadzic. 
Pani T. Her – Pani Grazyna nie jest osoba, która ma wymuszac zgode na 
Gen.Dyrekcji.  
Pan M. Chmielewski – chodzi o werbalne kontakty, zeby Wójt mniej oficjalnie 
sie zaczal zachowywac i wreszcie, zeby ta sprawa sie zakonczyla. 
Pan Z. Molak – ja wiem, ze chce sie dla Raszyna jak najlepiej, zeby 
Al.Krakowska byla wizytówka, ale chcialbym aby pamietano o innych terenach 
gminy, Podolszynie, Falentach, Laszczkach. My bysmy chcieli to nasze 
minimum, co nam sie nalezy. Raszyn zaczyna sie objezdzac naszymi drogami, 
gdzie 50 m chodnika to juz bardzo duzo.  
Pan Wójt – niestety nie mozemy sie poddac szantazowi ze strony Generalnej 
Dyrekcji. Mamy pismo, z którego wynika, ze Gen. Dyr. chce przerzucic na nas 
obowiazek budowy kanalizacji deszczowej. Ja zrobie wszystko co jest zgodne z 
prawem, a budowa kanalizacji deszczowej w ramach porozumienia z jednostka 
rzadowa nie jest zgodna z prawem. Istotnie dalo sie zrobic kanalizacje w pasie 
al.Krakowskiej, ale taka zgode uzyskal mieszkaniec Raszyna, byly pracownik 
Gen. Dyrekcji. Mozna taka zgode przeniesc na gmine i tak zostalo to zrobione. 
Na ta zgode nie bylo zadnych roszczen ze strony Gen. Dyr. Moge tylko 
podziekowac mieszkancowi, ze wykorzystal swoje znajomosci, a ubolewam, ze 
my takich nie mamy. Jezeli panstwo uznacie, ze co zmieni takie spotkanie, to 
moge je zorganizowac.  
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Ad. 14) 
Sprawozdanie Wójta z dzialalnosci w okresie od XXXVII do XXXIX Sesji 
Rady Gminy. 

- zostal wdrozony ostatni etap dostosowywania urzedu dla osób 
niepelnosprawnych, srodki dzisiaj byly wprowadzone do budzetu. 

- zgodnie ze stanowiskiem rady szukamy lokalu zastepczego dla 
przedszkola nr 1, 

- dokonalismy wszystkich roszad, zeby dzieci niepelnosprawne byly razem 
i sa w przedszkolu nr 2, 

- zasiegalismy opinii w kuratorium, po to, aby nie naruszac prawa, 
konsultowalismy wszystkie decyzje z kuratorium, 

- odbylo sie spotkanie z Wicekuratorem i Pania Wizytator, która sie 
zajmuje przedszkolami – sporzadzono notatke, która przekazuje do 
protokolu, 

- przedszkole funkcjonuje, pracownicy sa pracownikami przedszkola Pod  
Topola, z tym, ze zajecia odbywaja sie w przedszkolu w Dawidach i 
Raszynie, 

- Pani Dyrektor realizuje swoje pensum zajec w przedszkolu nr 2, 
- Pani Wizytator Anna Nowak bardzo duzo pracy wklada w pomoc dla nas, 

mysle, ze rada mnie poprze w pomysle, abym Pani Wizytator zlozyl 
podziekowania za wszelka pomoc i duze zaangazowanie w sprawe, 

- ogloszona zostala procedura konkursowa dot. przedszkola, sprecyzowana 
o 6 oddzialowosci przedszkola, 

- Pani Wizytator polecila dokladnie przyjrzec sie rekrutacji do przedszkoli, 
bo okazalo sie, ze sa luzne miejsca. Bedziemy chcieli to uregulowac, aby 
rodzice nie traktowali przedszkola jak przechowalni, gdy inni nie moga 
sie do nich dostac. 

- zostalo naprawione ujecie wody przy urzedzie, po oczyszczeniu zloza 
zostanie ono wlaczone do normalnego trybu. W tej chwili pracujemy 
wymiennie z ujeciem wody na ul. Wybickiego. Mam deklaracje, ze jak 
tylko zloze spelni wymogi sanepidu, zostanie wlaczone, nie dalej niz do 
konca przyszlego tygodnia, 

- rozpoczely sie prace nad ujeciem zdroju wody oligocenskiej przy ul. 
Pozarnej, mam nadzieje, ze wczesna wiosna zostanie ono uruchomione, 

- prowadzone sa zgodnie z planem procedury przetargowe i inne czynnosci 
zwiazane z funkcjonowaniem gminy. 

Notatke ze spotkania z Kuratorem przekazuje do protokolu, chcialbym 
przeprosic, jezeli w jakiejs sytuacji poniosly mnie nerwy, ale z drugiej strony 
zrozumcie panstwo, ze sytuacja byla taka, a nie inna i sami panstwo widzicie, ze 
czas byl najlepszym lekarstwem. 
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Ad. 15) 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pani T. Her – w zarzadzeniu o przedszkolu jest mowa o 4 oddzialach, jak to jest, 
bo Pan Wójt mówil o 6 oddzialach. 
Pan Wójt – to bedzie 6 oddzialowe przedszkole, jezeli trzeba bedzie to nastapi 
zmiana zarzadzenia. Pani Sekretarz i Pani Mecenas sie tym zajma. 
Pan M. Chmielewski – kiedy  przedszkole Pod Topola bedzie mialo swoje 
miejsce. 
Pan Wójt – do chwili znalezienia nowego budynku lub wyremontowania 
spelniajacego wymogi bezpieczenstwa. O likwidacji nie ma mowy. Na mocy 
przpisów jednak, jezeli powstanie przedszkole 6 oddzialowe, to  laczyc sie to 
bedzie z likwidacja przedszkola 2 oddzialowego. 
Pan A. Zareba – jakie sa plany zwiazane z budynkiem Straznicy w Falentach. 
Pan Wójt – bedzie tam filia GOK w Raszynie, z zajeciami adresowanymi dla 
tych co tam mieszkaja oraz dla zajec, które nie mieszcza sie w Raszynie. Odbylo 
sie juz spotkanie z przedstawicielami spolecznosci Falent i Pania Dyrektor 
GOK. Jest prosba równiez o uruchomienie tam filii stowarzyszenia 
alkoholowego Arka i zajecia pod egida p. Nagiela. 
Pan A. Zareba – czy bedzie zwiekszony sklad osobowy GOK i czy sa na to 
srodki w budzecie. 
Pan Wójt – tak, bedzie musiala byc zatrudniona osoba sprzatajaca, ktos 
odpowiadajacy za dozór. 
Pan J. Hipsz – nie ma demokracji bez jawnosci, a poniewaz spotykamy sie tu z 
wieloma oporami wiec chcialem w internecie zapoznac sie z zarzadzeniami. Nie 
moglem ich znalezc, czy sa na naszej stronie. 
Pan Wójt – przyznam sie, ze nie wiem, dawno nie zagladalem na strone, ale 
bedzie ona zmieniana, bo dostepne beda dokumenty do druku. 
Pani G. Zaboklicka – podtrzymuje swoja propozycje budynku dla przedszkola, 
ale czy nie mozna wykorzystac budynku na biblioteke. Chcialam poinformowac, 
ze wystepuje z wnioskiem o budowe i modernizacje Al.Krakowskiej i chodnika, 
który jest w zlym stanie i wielu ludzi uleglo tam wypadkowi. 
Pan Wójt – pisma Pani przekaze do Generalnej Dyrekcji.  
Pan T. Szwed – doszly mnie sygnaly o niebezpiecznej sytuacji na basenie, czy 
móglby Pan Wójt cos wiecej na ten temat powiedziec, bo doszlo do 
niebezpiecznego skazenia, opary spowodowaly zatrucie ludzi, wlaczony w ta 
akcje byl sztab kryzysowy, straz, pogotowie. 
Pan Wójt – przepraszam, ze nie poruszylem tego tematu, moze dlatego, ze 
sprawa zostala wyjasniona. To sie wydarzylo w pomieszczeniu technicznym 
podczas dezynfekcji sprzetu do nurkowania. Robione to bylo za pomoca 
srodków chemicznych. Przy okazji wyszla nastepna niedoróbka basenu, tj. 
zamiast wyciagu w tym pomieszczeniu zamontowano nadmuch. W czasie 
odkazania wszedl do tego pomieszczenia niesubordynowany klient i zaistnialo 
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podejrzenie o oparzeniu dróg oddechowych, wiec odwieziony zostal do szpitala, 
w poblizu bylo malutkie dziecko, które kaslalo, i tez zostalo odwiezione. 
Odpowiednie sluzby zostaly powiadomione, ale okazalo sie mozemy liczyc na 
siebie, bo nawet nie mozna bylo ustalic kto jest koordynatorem akcji.  
 
Ad. 16) 
Sprawy rózne. 
 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie chodzi o autobus linii 721. 
Pan Wójt – bedziemy rozszerzali wspólprace z ZTM-em, laczy sie to ze 
zwiekszona odplatnoscia. 
Pani D. Wozniak – nie palaca sie latarnia w Wypedach 8, wielokrotnie 
zglaszalam do firmy konserwujacej oswietlenie. 
Pani Furmanska – chodzi o chodni przy przystanku autobusowym przy Ognisku, 
kladli tam robotnicy plyty, ale tylko pod pojemniki do odpadów, a dalej nie 
chcieli polozyc. Na objazdowej jest wal ziemi ograniczajacy widocznosc. Dwa 
wydzialy nie moga dojsc do porozumienia kto ma to w swojej gestii. Panie 
Wójcie ja trace zaufanie wsród moich mieszkanców. 
Pan Wójt – ja mialem informacje od pracowników, ze to pani nie pozwolila 
klasc plytek, bo jezeli nie bedzie to zrobione z kostki to nie. 
Pani Furmanska – to nie prawda, moge isc i to wyjasnic. 
Pan K. Ostrowski – plyty byly kladzione w sporej odleglosci od siebie, jak by 
przyszedl mróz, to wszystko by poodpryskiwalo. Trzeba to zrobic, bo autobus 
podjezdza, chlapie woda, to juz tyle czasu jest nie zrobione. Wiaty na ul. 
Warszawskiej zdjete juz bardzo dlugo, dzieci mokna jak czekaja na autobus. 
Pani J. Gotowicz – nie udzielil Pan odpowiedzi radnemu Molakowi.  
Pan Wójt – srodki sa w budzecie na wodociag w Podolszynie, i na tamten caly 
teren, uchwaly o nazwy ulic beda na najblizszej sesji. Jest formalizowana 
umowa na wykorzystanie wody z Dawid. 
Pan A. Kazubek – po raz kolejny chce zglosic uwagi na temat firmy Zielony 
Blysk. Nie przeprowadzaja konserwacji, tylko dzialaja  na telefon i to bardzo 
powolnie. Nie wszystko co tanie, jest dobre. Dalem sie wciagnac w obiecanki 
Wójta i zlozylem 3 pobozne zyczenia, ale ich nie zlozylem do budzetu, zupelnie 
nieswiadomie, teraz nic z tych zyczen nie ma. 
Popieram Pani Zaboklicka w zorganizowaniu spotkania z Dyr. Dabrowskim. W 
Jankach na wys. CPN byl kolejny wypadek smiertelny. Dyrekcja pisze, ze jest 
mozliwa budowa sygnalizacji swietlnej na tym przejsciu, ale jest konieczna 
partycypacja gminy w kosztach.  
Pan Wójt – w przebudowie wezla w Jankach bedzie wspólfinansowala IKEA i te 
swiatla sa przewidziane. Chodnik na Wspólnej ma byc robiony ze srodków na 
konserwacje. 
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Pani M. Brzezinska – na ul. Sokolowskiej jest znak zakazu wjazdu dla 
sam.pow.3,5 t. czy nie mozna tego zmienic? Dlaczego nie ma ani kanalizacji ani 
wodociagu w Podolszynie, ani chodników. 
Pan Wójt – zglosze to policji, bo wczesniej byla cicha umowa, ze nie 
zatrzymywali naszych rolników. Te inwestycje beda uwzglednione w budzecie 
na 2005 r. 
Pani Z. Bakiewicz – czy zjazd z Al. Krakowskiej na ul. Leszczynowa bedzie 
zrobiony i czy chodnik, który byl w planie na ten rok. 
Pan Wójt – bylo to monitowane do Gen. Dyrekcji Dróg Krajowych. Chodnik, 
jezeli tylko bedzie pogoda, to tak. 
Pan K. Maluj – moze korzystajac z okazji, ze jest Pani Redaktor Kuriera 
Raszynskiego, to zglaszam prosbe o zrobienie zdjecia przejezdzajacego pustego 
autobusu 721. Co jest z ul. Sarenki,  chodzi o wykonanie nawierzchni oraz 3 
inwestycje, planowane na ten rok, które nie zostaly wykonane do tej pory. 
Pan Wójt – prosze sie skontaktowac z radnym o te sprawy pilotuje, radny wie 
jakie inwestycje maja priorytety i które beda robione. 
Pan K. Maluj – wlasnie trudno sie ostatnio z radnym skontaktowac. 
Pan Wójt – radny zadbal o panstwa, to moge powiedziec z czystym sumieniem. 
Pan T. Pawlikowski – cos wiecej o oczyszczalni w Dawidach móglby Pan Wójt 
powiedziec. 
Pan Wójt – ta oczyszczalnia bedzie wykorzystywana dla gminy, ale nalezy 
przeprowadzic ekspertyzy wydolnosci. W momencie, gdy otrzymamy takie 
opinie, to zrobimy koncepcje budowy kanalizacji. Z obu stron jest dobra wola. 
Pan J. Hipsz – zarzuty w oswiadczeniu z ostatniej sesji stawia mi sie, ze ja sie 
interesuje przedszkolem, które znajduje sie na moim terenie. Ale skoro jestem 
radnym to chyba mam sie interesowac. Mam zarzut do Pana Przewodniczacego i 
Wiceprzewodniczacego, ze nie poinformowali radnych o zamykaniu 
przedszkola. Ja bylem 11 godzin na sesji i do mojego wyjscia nikt nic nie 
powiedzial. W tym oswiadczeniu wyzywa sie mnie od jakichs tam, 
politycznych, to tak jak w komunistycznych ksiazkach, trzeba byloby dodac 
jeszcze „zapluty karzel reakcji”. W tym oswiadczeniu jest napisane o 
przedszkolu w Dawidach Bankowych, a w Dawidach Bankowych soltys mówil, 
ze nie ma zadnego przedszkola, to nie te Dawidy. Ekspertyzy sa podpisywane 
przez inzynierów z RSPU, a to przeciez ten budynek, w którym jestesmy, tez 
inzynierowie z RSPU projektowali, to powinno sie zawalic, bo z najgorszych 
smieci bylo budowane, to jak oni takie ekspertyzy wydaja, jak ten budynek 
projektowali, to dobrzy inzynierowie. To jest wlasnie taki dokument, ci co 
krótko w Raszynie mieszkaja, to maja to za dobra monete, ale moze kiedys trafi 
do muzeum historii Raszyna. 
Pan D. Ksiazek – ja Panu Panie Jurku serce otwieram, a Pan  mnie krytykuje. 
Wtedy na sesji nie bylo mowy o zamykaniu przedszkola, ja o niczym nie 
wiedzialem , tylko rodzice chcieli spotkac sie z Wójtem, to go zwolnilem. Na tej 
sesji Wójt zabieral glos i mówil, ale wtedy Pana nie bylo. 
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Pan J. Hipsz – musze zabrac glos bo robi mi sie zarzut, ze tylko 11 godzin 
siedzialem na sesji. Wielu moze nieobecnych radnych walczylo o 8 – godzinny 
dzien pracy. 
Pan D. Ksiazek – ja nie robie Panu zarzutu, ze Pan wyszedl, tylko wyjasniam, ze 
Pan Wójt mówil o tym, jak Pan wyszedl.  
Nie rozumiem panskiego zarzutu pod moim adresem. 
Pan M. Chmielewski – ja wcale sie nie wstydze, ze tam bylem, przeciwnie, 
jezeli zapadnie decyzja o rozebraniu tego przedszkola bede pierwszy, który 
bedzie przeciwny, bede dzialal, bo z tym przedszkolem jestem emocjonalnie 
zwiazany i tysiace ludzi, którzy na przestrzeni wielu lat tam uczeszczali. 
Dlatego ja bede chcial, aby je remontowac, a nie burzyc. W zadnym wypadku 
sie na to nie zgodze a jak Pan zrobi, to jest inna kwestia i Pana decyzja. 
Tematem najwazniejszym jest temat wodociagów. Na poczatku kadencji 
rozmawialismy, aby te sprawe rozwiazac w skali gminy. Uwazam, ze Wójt 
wykona plan wodociagów i kanalizacji i bedzie realizowal. Ja na to caly czas 
czekam, bo wtedy nie byloby uznaniowosci, ani tego, ze jak sie przyjdzie do 
wójta, to bedzie realizowal, a jak nie to nie. Ale zobaczymy co czas przyniesie.  
Pani G. Zaboklicka – gdyby Pan Wójt zechcial jeszcze raz przemyslec sprawe 
przeznaczenia tego budynku biblioteki na przedszkole, ponadto uwazam, ze 
sprawe al. Krakowskiej mozna zalatwic duzo prosciej, niz sie wydaje, tym 
bardziej, ze w zeszlej kadencji byla wykonana na odcinku do ul. Lipowej, 
chociaz wtedy trudniej bylo sie dogadac z Gen. Dyrekcja. Prosze równiez o 
udostepnienie pism p. Grzechocinskiego, bo chce sobie skompletowac cala 
dokumentacje w tej sprawie.  
Pani T. Her – bylam zaskoczona decyzja Wójta, siedzielismy na sesji od rana do 
21.00 i nie mozna powiedziec, ze Pan Wójt byl zaskoczony faktem, skoro 8.11. 
byly czynione dzialania. To jest lekcewazenie rady. W sposób niepotrzebny 
eliminuje sie rade. 
Pan D. Ksiazek – prosze nie miec pretensji do mnie, bo tez sie dowiedzialem o 
tym na koncu. I Pani i Pan Hipsz czynicie mi wymówki w tej sprawie. Byl 
wniosek o sesje nadzwyczajna, zwolalem ja w najszybszym terminie jaki byl 
mozliwy. 
Pani T. Her – jest jeszcze sprawa tego przystanku, Pani Furmanska wziela sobie 
za punkt honoru zrobienie go, bo powiedziala, ze Wójt obiecal. Chce wierzyc, 
ze tak bedzie. To mozna zrobic niewielkim kosztem, 20 m2 kostki polozyc. To 
nie jest problem finansowy tylko zorganizowanie wykonania tego chodnika. 
Pan D. Ksiazek – zapytam tylko, czy gmina w tym roku robila w Drodze 
Hrabskiej, jakas inwestycje. 
Pan Wójt – w Drodze Hrabskiej byla ciagnieta woda 100 m i jest nastepne 
projektowanie aby pociagnac w strone Falent. 
Pan D. Ksiazek – wobec wyczerpania sie pytan zamykam obrady XXXIX Sesji 
Rady Gminy Raszyn.  
 


